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SOSIAALI- JA TERVEYSMINISTERIÖ Meritullinkatu 8, Helsinki. PL 33, 00023 Valtioneuvosto.   
0295 16001, stm.fi, @STM_Uutiset 
 

TOIVO-OHJELMAN JOHTORYHMÄN KOKOUS  
 

Aika:  torstaina 6.5.2021 klo 9-11 
 
Paikka:  Teams 
 
Osallistujat:  Puheenjohtaja  

Osastopäällikkö Kari Hakari STM  
   

Varapuheenjohtaja  
Johtaja Minna Saario STM 

  
Jäsenet 
Sosiaalineuvos Eveliina Pöyhönen, STM HPO 
Erityisasiantuntija Jussi Lind, STM OHO (saapui klo 9.08 kohdan 2 aikana) 
Neuvotteleva virkamies Jani Heikkinen, VM 
Tietoylijohtaja Pekka Rissanen, THL (poistui klo 10.00 kohdan 6 aikana) 
Johtaja Kari-Pekka Mäki-Lohiluoma, Kela (poissa, varalla Marina Lindgren, joka saapui 
klo 9.05 kohdan 2 aikana) 
Ylijohtaja Markus Henriksson, Valvira  
Johtaja Päivi Husman, Työterveyslaitos  
Johtaja Sari Kujala, Fime (poissa) 
Erityisasiantuntija Maria Pernu, Kuntaliitto 
Kehitysjohtaja Merja Tepponen, Eksote (poistui klo 11.00 kohdan 8 aikana) 
Tietopalvelujohtaja Arho Virkki, TYKS 
Muutosjohtaja Jaakko Herrala, Pirkanmaan liitto (poissa kohtien 6-8 aikana klo 9.53-
10.40) 
Johtava hoitaja Eija Peltonen, Kysteri  
Ylilääkäri Miia Palo, Lapin sairaanhoitopiiri (saapui klo 9.04 kohdan 2 aikana, poistui klo 
11.04 kohdan 8 aikana) 
Perusturvajohtaja Sanna Svahn, Espoon kaupunki, poissa, varalla Jutta Tikkanen 
(saapui klo 9.10 kohdan 3 aikana) 
  
Asiantuntijajäsenet 
Toimitusjohtaja Mirva Antila, DigiFinland Oy 
 
Sihteeri 
Erityisasiantuntija Mikko Huovila, STM 
Tekninen sihteeri Saija Halme, Valvira 
 
Muut osallistujat 

 Projektipäällikkö Juhana Valo, STM 
 Hankepäällikkö Maarit Rötsä, THL  

Kehityspäällikkö Elina Välikangas, DigiFinland Oy 
 
 

1) Kokouksen avaus  
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Päätösesitys: Puheenjohtaja avaa kokouksen 
 
Päätös: Todettiin läsnäolijat ja avattiin kokous klo 9.03. 
 

2) Kokouksen esityslistan hyväksyminen  
 

Päätösesitys: Hyväksytään kokouksen esityslista 
 
Päätös: Hyväksyttiin esityslista. 

 
3) Edellisen kokouksen pöytäkirja 

 
Päätösesitys: Hyväksytään edellisen johtoryhmän kokouksen muistio 
 
Päätös: Hyväksyttiin edellisen kokouksen muistio. 

 
4) SOTE-uudistuksen ajankohtaiset (Kari Hakari, STM)  

 
Päätösesitys: Merkitään tiedoksi 
 
Kari Hakari esitteli sote-uudistuksen ajankohtaisia asioita: 
 

• Sote-lakipaketti on edennyt suunnitellusti eduskuntakäsittelyssä. Suurin osa valiokunnista 
on antanut mietintönsä antanut, mutta perustuslakivaliokunnan mietintöä odotetaan vielä.  

• Tavoitteena on edelleen saada sote-lakipaketti käsiteltyä kevätistuntokaudella. Käsittely on 
tähän asti edennyt sujuvasti, eikä lakipakettiin ole suuria muutoksia tällä hetkellä tiedossa. 

• Jos sote-lakipaketti saadaan käsiteltyä kevätistuntokaudella, voi järjestämisvastuu siirtyä 
hyvinvointialueille vuoden 2023 alusta. Jos lakipaketin käsittely venyy syysistuntokaudelle, 
järjestämisvastuu siirtyy hyvinvointialueille vuoden 2024 alusta. 

• Sote-lakien toimeenpanoaikataulu on tiukka ja alueellisen valmistelun jaoston tueksi on 
perustettu viisi alatyöryhmää tukemaan toimeenpanoa. Tavoitteena on määritellä kullekin 
tehtävälle niiden toimeenpanoaikataulu.  

• Sote-uudistuksen toimeenpanoa tukevat myös usean ministeriön yhteinen 
koordinaatioryhmä, NHG (Nordic Healthcare Group Oy) ja THL. 

• Sote-uudistuksen mennessä läpi Toivo-ohjelman tavoitteet ovat entistä tärkeämpiä, sillä 
tietojohtamisen työkalut ovat yksi sote-uudistuksen toimeenpanon onnistumisen 
edellytyksistä. 

 
Päätös: Merkittiin tiedoksi. 
 

5) Toivo-ohjelman tilannekatsaus (Juhana Valo, STM)  
 

Päätösesitys: Johtoryhmä käy keskustelun Toivo-ohjelman tilanteesta ja merkitsee 
tilannekatsauksen tiedoksi  
 
Juhana Valo esitteli Toivo-ohjelman tilanteen (liite): 
 

• Johtoryhmälle sai katsauksen Toivo-ohjelman erillisselvitysten tilanteesta: 
• Johtamisen ja ohjauksen tiedonhallinnan kansainvälinen vertailuselvitys on 

valmistunut ja sitä esiteltiin johtoryhmälle. Suomi pärjää vertailumaihinsa nähden 



3(5) 
 

hyvin tiedolla johtamisessa. Selvitys ja tiivistys siitä on saatavilla johtoryhmän 
materiaaleissa Tiimerissä. 

• Selvitykset Sote-tietojohtamisen osaaminen ja tutkimus Suomessa, Järjestöjen 
tuottaman tiedon hyödyntäminen hyvinvointialueiden johtamisessa ja ohjauksessa 
sekä Rakenteellisen sosiaalityön kehittäminen ovat käynnissä tai juuri 
käynnistymässä. 

• Selvitysten tavoiteaikataulu on 31.12.2021 ja selvityksiä voidaan hyödyntää mm. 
Toivo-ohjelman jatkosuunnittelun tukena. 

• Kansallinen tietoalusta -selvitystyössä on päästy ratkaisuarkkitehtuuriehdotukseen 
(ekosysteemimalli), jota esiteltiin johtoryhmälle. Selvityksen edetessä se on päätetty antaa 
lausuttavaksi STM:n hallinnonalan viranomaisille. Ratkaisuehdotusta käsitellään 
myöhemmin STM:n konsernin johtoryhmässä.  

• Toivo-ohjelman riskit koskien sote-lainsäädännön keskeneräisyyttä ja ulkoisia riskejä 
(koronaepidemia) ovat laskeneet, mutta riskit odotusten (tavoitteiden) epärealistisuudesta 
ja siitä, ettei rahoitusta ole vahvistettu vuosille 2022-2023, ovat nousseet. 

 
Päätös: Toivo-ohjelman tilannekatsaus merkittiin tiedoksi. 

 
6) Virta-hankkeen tilannekatsaus (Elina Välikangas, DigiFinland)  

 
Päätösesitys: Johtoryhmä käy keskustelun Virta-hankkeen tilanteesta ja merkitsee 
tilannekatsauksen tiedoksi  
 
Elina Välikangas esitteli Virta-hankkeen tilanteen (liite): 
 

• Vähimmäistietosisällön vastuunjako on selkiytynyt ja vähimmäistietosisältöä on päästy 
työstämään sovitun vastuunjaon mukaisesti. Kansallisen ja alueellisen tietopohjan 
yhteensovittamisen on edelleen työstettävää koskien AURA-palveluluokituksen ja sote-
tietopakettien yhteensovittamista. Johtoryhmälle esiteltiin esimerkkiä 
käyttötapauskuvauksesta, joka koski odotusaikaa terveydenhuollon palveluissa. 

• Yhteinen tekeminen hyvinvointialueiden kanssa on myös edennyt mm. 
verkostotapaamisissa asiasisältöjen kehittämistyöryhmissä ja henkilöstömitoituspilotin 
parissa. 

• Virta-hankkeen Kansallisesti yhtenäinen tietomalli ei toteudu, Kansalliset ja alueelliset 
tietotarpeet eivät kohtaa sekä Virta- ja Valtava-hankkeiden aikataulutuksen synkronointi ei 
onnistu -riskit ovat kohonneet. Toivo-ohjelman ohjausryhmältä saadun toimeksiannon 
mukaisesti asiaa pyritään ratkomaan Virta- ja Valtava-hankkeiden kesken ennen seuraavaa 
ohjausryhmää. 

 
Päätös: Virta-hankkeen tilannekatsaus merkittiin tiedoksi. 
 

 
7) Valtava-hankkeen tilannekatsaus (Maarit Rötsä, THL)  

 
Päätösesitys: Johtoryhmä käy keskustelun Valtava-hankkeen tilanteesta ja merkitsee 
tilannekatsauksen tiedoksi  
 
Maarit Rötsä esitteli Valtava-hankkeen tilanteen (liite): 
 

• Valtava-hankkeessa henkilöstön saatavuudessa on ollut ongelmia vuoden vaihteeseen asti, 
mikä näkyy edelleen projektien aikataulun viivästymisenä ja tuotoksissa. Henkilöstön 
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saatavuus on korjaantunut, mutta yksittäisiä tehtäviä voidaan joutua karsimaan projekteilta. 
Hanketason tavoitteiden laskua ei ole näköpiirissä. Johtoryhmä sai katsauksen myös muihin 
riskeihin ja riskinhallintasuunnitelmaan. 

• Kaikissa organisaatioissa tehty työ on pääsääntöisesti lisääntynyt kalenteriajan edetessä. 
Kalenteriaikaa on jäljellä 55,5 %, kun budjettia on jäljellä 62 %. 

• Valtava-projektien Q1/2021 tuotokset hyväksyttiin Toivo-ohjelman ohjausryhmässä 
28.4.2021. Esitelty myös katselmointitilaisuudessa 21.4.2021. Johtoryhmän materiaaleissa 
hyväksyttyihin tuotoksiin voi tutustua tarkemmin. 

• Valtava-hankkeen kustannusennuste on laadittu Valtava-projektien laatimien ennusteiden 
pohjata. Vaikka hanke on ylibudjetoitu, ennuste näyttää, että merkittäviä priorisointeja tai 
leikkauksia Valtava-projektien kustannusten näkökulmasta ei tarvitse tehdä. 
Ohjelmatoimisto seuraa tilannetta kuukausittain. 

 
Päätös: Valtava-hankkeen tilannekatsaus merkittiin tiedoksi. 

 
8) Lähetekeskustelu vuosien 2022-2023 hankekauden valmistelulle (Juhana Valo, Elina Välikangas, 

Maarit Rötsä)  
 

Päätösesitys: Merkitään tiedoksi johtoryhmän evästys tulevan hankekauden valmistelulle 
 
Juhana Valo, Elina Välikangas ja Maarit Rötsä esittelivät vuosien 2022-2023 hankekauden 
valmistelua (liitteet): 
 

• Toivo-ohjelman keskeisenä tavoitteena on edelleen tukea sote-rakenneuudistusta. 
Tavoitteita on tarkennettu sekä kansallisiin että alueellisiin tavoitteisiin. Johtoryhmälle 
esiteltiin myös Toivo-ohjelman tiekarttaa. Valmistelussa on tunnistettu tarve keskittää 
tekemistä.  

• Virta-hankkeen jatkokaudella ensimmäisellä kaudella aloitettu tekeminen tulee jatkumaan. 
Keskeistä on sote-palvelujen järjestämistehtävän asettamat vaatimukset, jolloin 
järjestämislain 29§ vähimmäistietosisällön valmistelusta toimii ohjaavana tekijänä. 
Tavoitteena on myös tukea kansallista yhtenäisyyttä ja vertailukelpoisuutta. Alueet 
kaipaavat edelleen koulutusta ja tukea. Myös uusia tarpeita on herännyt, minkä 
mukaanottoa jatkohankekaudelle on tarkasteltava. 

• Valtava-hankkeen jatkokaudella nojaudutaan järjestämislaista tuleviin velvoitteisiin koskien 
viranomaistehtäviä ja luodaan edellytyksiä viranomaisten toiminnoille. Tavoitteena on 
jatkaa edelleen tuotannon, sisällön ja järjestelmien kehittämisen parissa ottaen mukaan 
uusia keskeisiksi tunnistettuja osa-alueita (esim. lääkehoito, sote-tietopohjan 
käsitemallikuvaukset ja konsolidointi). 

 
Päätös: Merkittiin tiedoksi johtoryhmän evästys tulevan hankekauden valmistelulle. 
 
Päätös: Järjestetään erillinen Toivo-ohjelman johtoryhmän kokous elokuussa 2021 koskien vuosien 
2022-2023 Toivo-ohjelman valmistelua. 

 
9) Muut asiat  

 
Ei muita asioita.  

 
10) Seuraava kokous 
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Seuraava kokous järjestetään kohdassa 8 päätetyn mukaisesti elokuussa 2021. Sitä seuraava kokous 
järjestetään 30.9.2021 klo 14-16.  

 
11) Kokouksen päättäminen  

 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 11.09. 

 
 
 
 
Kokousmuistio  
 
Saija Halme 6.5.2021 
 
Mikko Huovila 6.5.2021  
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